

Image not found or type unknown



Processing eleven autobiographical holdings from the archives of the Theodor Kramer Gesellschaft

in German:

Aufarbeitung elf autobiographischer Bestände aus dem Archiv der Theodor Kramer Gesellschaft zum Zwecke einer Publikation

Project

Description

The lives of the selected authors, Shulamit Arnon, Heinz Carwin, Jolan Dehner, Peter Freund, Josef Friedler, Hans Friedmann, Alfred Frisch, Valentin Pollak, Robert Schwarz, Willi Sheridan and Gerda Spiegler were shaped by exile and persecution under the Nazi regime. In their memoirs and literary texts, they repeatedly deal with these events. In 2018/19, an initial inventory was made of the holdings on autobiography in the archives of the Theodor Kramer Society. In a follow-up project, some of these holdings, whose authors will be presented in the following, will be examined even more closely, described and secured in order to select manuscripts/typescripts worthy of publication for the journal "Zwischenwelt" and the publishing house of the Theodor Kramer Society, especially the book series "Anders Erinnern".

in German:

Das Leben der ausgewählten Autoren, Shulamit Arnon, Heinz Carwin, Jolan Dehner, Peter Freund, Josef Friedler, Hans Friedmann, Alfred Frisch, Valentin Pollak, Robert Schwarz, Willi Sheridan und Gerda Spiegler wurde durch Exil und Verfolgung durch den Nationalsozialismus geprägt. In ihren Erinnerungen und literarischen Texten setzen sie sich immer wieder mit diesen Ereignissen auseinander. 2018/19 wurden eine Erstinventarisierung der Bestände zur Autobiografik im Archiv der Theodor Kramer Gesellschaft vorgenommen. In einem Folgeprojekt sollen einige dieser Bestände, deren Autoren und Autorinnen in der Folge vorgestellt werden, noch genauer durchgesehen, beschrieben und gesichert werden, um publikationswürdige Manuskripte/Typoskripte für die Zeitschrift „Zwischenwelt“ und den Verlag der Theodor Kramer Gesellschaft, vor allem die Buchreihe „Anders Erinnern“, auszuwählen.

Projectwebsite

<http://theodorkramer.at>

Applicant

Theodor Kramer Society

in German:

Theodor Kramer Gesellschaft

Website

<http://theodorkramer.at>

Location

Austria | [show on map](#)

Approved

28 Nov 2022

Category

Archive

Type

Academic / scientific projects

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.